 

Тематические тестовые задания для подготовки к ГИА
 

	Предмет, класс 
	Английский язык, 5 класс

	Тема, в рамках которой рекомендовано использование заданий
	Празднования весь год

	Вид контроля 


	 

Тематический, рубежный, итоговый


Краткие рекомендации для педагога по использованию авторской разработки

     Разработка содержит задания по английскому языку для 5 класса в основном в формате государственной итоговой аттестации и единого государственного экзамена по английскому языку. Знакомство с разными видами заданий  должно начаться уже в  начальных классах. Учащиеся будут знать цель и особенности каждого вида заданий, постепенно научатся их выполнять. Это снизит стресс, который испытывают выпускники, сдавая экзамен по английскому языку  в формате ГИА и ЕГЭ, и улучшится качество выполнения заданий.

    Предлагаемые задания могут быть включены  при изучении Раздела 3 «Что ты умеешь делать?» (Unit3 What can you do?, урок 55 «Празднования весь год» (Celebrations all the year round.), где ученики знакомятся с американскими и английскими праздниками или

частично могут быть включены в уроки 59-60-Контрольная работа (Test yourself)

    Задания разработки состоят из 5 блоков :

1. Аудирование ( Listening Comprehension)

Задание 1-Содержит текст с заданиями о праздновании Кануна Дня всех святых ( Halloween) Рассказ ведётся от лица подростка, который  сообщает о традициях этого дня: взрослые и особенно дети надевают костюмы чудовищ и ведьм, делают страшные маски и вырезают маски из тыквы. Они ходят от дома к дому, где по традиции взрослые дарят им деньги и лакомства.

2. Чтение (Reading Comprehension)

Задание 2

На уроке дети знакомятся с американским праздником- с Днём Благодарения (Thanksgiving Day).Учитель объясняет детям кто такие пилигримы и целесообразно предложить работу с текстом «Путешествие пилигримов» (The Pilgrims’ Voyage).В тексте говорится о трудных условиях путешествия: переполненный корабль, плохая еда, недостаток пресной питьевой воды, ужасные   условия для сна, частые штормы .Дети читают текст и подбирают подходящее заглавие к каждому абзацу.

Задание 3

По содержанию текста ученики определяют верны или нет утверждения из текста.

3. Grammar or Use of English ( Лексика и грамматика)

Задания 4-8 предназначены для проверки грамматических навыков  учащихся,  а именно: Простое прошедшее время, неправильные глаголы Past Simple, Irregular verbs); степени сравнения имён прилагательных (Degrees of Comparison),

4. Writing-Письмо

Ученикам предлагается написать домой открытку о своих впечатлениях после празднования  вместе с британской семьёй  Дня Гая Фокса.

5. Сultural Awareness (Страноведение)

Задание 10

Детям предлагается соотнести названия американских и британских праздников с картинками. Ученики 5 класса ещё маленькие и им интересно будет работать с яркими картинками, вспомнить основные праздники США и Великобритании.

	Полное название разработки
	Тематические тестовые задания для подготовки к ГИА

	Цель использования разработки
	- Обобщить лингвострановедческий материал по указанной теме. Углубить и расширить знания по теме ;

- Совершенствовать умения и навыки практического владения английским языком по данной теме по основным видам речевой деятельности: чтению, аудированию, практическому владению языком,  письму в формате ГИА и ЕГЭ ;

- Повысить интерес к изучению английского языка.



	Рекомендуемое время выполнения заданий
	90 минут - 2 урока

	Рекомендации и критерии оценивания правильных/частично правильных и неправильных ответов
	За каждый правильный ответ участник получает 1 балл. Частично правильный ответ оценивается 0,5 балла.

 Неправильный ответ-0 баллов.

При выставлении баллов за творческое задание 9 учитываются: 

6. содержательная сторона письменного высказывания ( 3 балла )

7. разнообразие используемых лексических единиц и грамматических явлений ( 3 балла )

Максимальное количество баллов за творческое задание – 6 баллов.




Задание 1

                                            l АУДИРОВАНИЕ- LISTENING

   You will hear a story about Halloween traditions. For questions 1-5, choose the best answer A, B or C.

   Вы услышите рассказ о традициях празднования кануна Дня всех святых. Выберите лучший ответ на вопросы 1- Занесите ответы в таблицу. 

Tonight is Halloween. My brother is going trick or treat. When you go out trick or treat, you knock on the door and say: "Trick or treat". People give you sweets or 50 pence. Children usually get a lot of food and quite a bit of money.

I'm going to a party. I'm going as a witch. I always dress up as a witch. This is my witch's costume. I'm wearing a black pointed hat and a black cloak.

This is a pumpkin. You hole it out, cut a face and put a candle in it. You put the pumpkin in your window to frighten away evil spirits. On Halloween the spirits of the dead come back to life. Witches ride on their broomsticks and visit people's homes.

There is another Halloween tradition, apple bobbing. We play it at Halloween. You get a bowl of water, put some apples in it and try to eat the apples. The apples go underneath the water and bob up again.
Trick or Treat

1. What do children usually get when they go out trick or treat?

A. sweets and fruit

B. cakes and money

C. money and sweets

2. What is a witch's costume like?

A. a blue top hat and a blue coat

B. a black hat and a black coat

C. a hat with silver stars and a black coat

3. Where do children put the pumpkin?

A. in the window

B. in front of the door

C. under the window

4. Why do they do it?

A. to frighten people

B. to welcome witches

C. to frighten away evil spirits

5. Where do children put apples to play the game?

A. in a plate of water

B. in a pool of water

C. in a bowl of water


                                                                      READING - ЧТЕНИЕ

Задание 2

You are going to read the story «The Pilgrims' Voyage». Choose the most suitable heading from the list A—G for each part 1—6 of the story. There is one extra heading which you do not need to use.

Вы прочитаете рассказ «Путешествие пилигри​мов». Выберите самое подходящее заглавие из списка А—G для каждой части 1 —6 этого рассказа и за​пишите его в рамочку. Занесите ответы в таблицу. Есть одно лишнее заглавие, которое вам не надо ис​пользовать.

The Pilgrims' Voyage

1. ______________


A long time ago, some men and women, boys and girls, two dogs and a eat sailed on a ship across the sea.

They left their old country because they could not pray the way they wanted. The people were called Pilgrims. The ship was called the "Mayflower".

2. ________________________

The "Mayflower" was as big as two trucks. But it was not big enough. The Pilgrims and sailors crowded together to sleep. They crowded together to eat. The children had no room to run around. They had no toys. They had to leave most things behind.

3.__________________________

The Pilgrim children hated the food on the ship. But they had to eat it. There was nothing else. Nothing but the same old salted beef or fish. Nothing but the hard, dry biscuits. A little bite of cheese. A little bit of butter.

After a while, the food turned bad. There was not enough water for drinking or washing.

         4. ________________________________________

The children couldn't sleep in warm, cozy beds. They slept on the hard, cold floor of the ship. They slept in the same clothes they wore every day. Their clothes got torn and dirty and smelly. Day by day, things got worse.

         5.__________ _

Storms came. The wind blew hard. The waves tossed the ship about. The rain soaked the ship. The rain poured on the Pilgrims. They were cold and wet.

Many of the Pilgrims got sick. Would this terrible voyage ever end? They prayed for the day they would see land.

          6.____________________________________

They had sailed away in warm September. Now it was cold November. They had been on the "Mayflower" for two months and three days. The next day they saw land.

A .The long voyage is over  

В. Gold nights 

C. Dinner time

  D. Saying goodbye

  E. Got hungry

  F. Nowhere to play

  G. Awful weather

	Часть
	1
	2
	3
	4
	5
	6

	 Заглавие
	
	
	
	
	
	


Задание 3

Are these sentences true or false?

Верны или нет эти утверждения из текста?

1.They left their old country because they wanted to travel.

2.The ship was called “Resolut”

3. The ship was very big.

4.The Pilgrim children hated the food on the ship. 

5.The children slept on the cold floor.

6.The people on the ship were dry and happy. 

USE OF  ENGLISH-ЛЕКСИКА И ГРАММАТИКА

Задание 4

Write down the irregular verbs from the text and their infinitives.

Выпишите неправильные глаголы из текста и укажите их инфинитив.

Задание 5

Write  down the appositive meaning of the following adjectives from the text and form the degrees of comparison of these adjectives :

Напишите противоположное значение следующих прилагательных из текста (антонимы) и образуйте сравнительную и превосходную степени сравнения этих  имён прилагательных:

Long. big, cold, dirty, terrible, bad

Задание 6

 Сomplete these sentences by using the correct word from the box. Use each word once only. There is an extra word which you do not need to use.

 Закончите предложения.  используя подходящее слово из рамки. Используйте каждое слово только один раз. В рамке есть лишнее слово, которое не нужно использовать

.

	 Irish    Americans     green   religious    decorate   important      costumes


    On March 17, (1)------ celebrate an Irish (2)------- holiday, St. Patrick’s Day. This is an (3)------ holiday for my family, because my grandparents are from Ireland. They are  Irish immigrants. On St. Patrick’s day we (4)------- our houses, schools and streets with green shamrocks. And we all wear something (5) ------. We say that everyone is  (6)----- on St. Patrick’s Day.

Задание 7

     Read the text below. Use the words given in capital letters at the end of some lines to form words that fit in the places in the same lines.

    Прочитайте текст. Используйте слова, написанные заглавными буквами в конце некоторых строк, для образования слов, которые подходят для пропусков в этих же строках. 

                                   Valentine’s Day

      One of my favoutite  (1)----------------- is Valentine’s Day.                           HOLIDAY

       We  (2)--------------- this holiday on February 14.                                          CELEBRATY

       It is a day of love and (3) -----------.                                                                FRIEND                  

       We send (4)  ------ cards to our sweethearts and friends and ask                    GREET

        them to «Be My Valentine» .This (5) ----- «be my friend or love»  .            MEAN

       We also  (6)------ our classrooms with big red hearts and give red roses        DECORATION

         And chocolate to our sweethearts, friends and family.

Задание 8

Read the story below and decide which answer А, В, С  or  :D best fits each space.


 Прочитайте рассказ и выберите подходящий ответ А, В, С или D для каждого пропуска. Отметьте выбранный ответ в таблице.


Martin Luther King, Jr.

Martin Luther King, Jr., was a black clergyman from Atlanta, Georgia. When King was a child, he (1) ________ that black people and white people did not mix in public places. Black people sat in different (2) of restaurants and movie theatres. Black people sat at the back of the bus. Black and white children (3) to different schools. This kind of separation is called segregation. King loved to study. He was a good student and went to college at a (4)
age. He was only fifteen years old. When he finished college, he began to fight segregation. He did not believe in (5)
. He believed in peace. He helped black people to protest in peace. They went on marches in peace. King also wanted equality for (6)
_.

He wanted black and white men and women to have an equal chance in the United States. This is called the civil rights movement. In 1963 King was the leader of the civil rights march on Washington, D.C. 

Thousand of people (7)to his famous speech. It begins, "I have a dream." In 1964 Martin

Luther King, Jr., was the youngest (8)
to get the Nobel Peace Prize. This award is for people who try to make peace in the (9) ' In 1968 an assassin killed King. He was only thirty-nine years old. His birthday, January 15, is a (10)
holiday in the United States.

	1.
	A learned
	В found out
	С read
	D saw

	2.
	A places
	В tables
	С parts
	D rows

	3.
	A studied
	В left
	С finished
	D went

	4.
	A retiring
	В young
	С little .
	D early

	5.
	A friendship
	В love
	С loyalty
	D violence

	6.
	A nobody
	В all
	С everybody
	D anybody

	7.
	A listened
	В watched
	С heard
	D discussed

	8.
	A winner
	В person
	С student
	P participant

	9.
	A earth
	В planet
	С country
	D world

	10.
	A traditional
	 В favourite
	С national
	D popular


                     4 WRITING - ПИСЬМО

 Задание 9

Вы находитесь по программе обмена в Великобритании.

Вы уже 5 дней проживаете в английской семье и вчера вы вместе были на праздновании Дня Гая Фокса.. Напишите своей семье открытку о своих впечатлениях . Не забудьте  правильно написать английский адрес. Используйте 25-30 слов.

You are on exchange trip in Great Britain. You have been living for 5 days in an English family and yesterday you were at the celebration of Guy Fawkes ’Day. Write a postcard to your family about your impressions .Do not forget to write an English address in a proper way. Use 25-30 words.

СULTURAL AWARENESS - СТРАНОВЕДЕНИЕ

Match the holiday with the picture.

Соотнеси название праздника с картинкой.

a) Independence Day d) Columbus Day
g) New Year's
i) Valentine's Day

b) Christmas
e) Presidents Day
Day
j) Martin Luther

c) Halloween
f) St. Patrick's Day
h) Easter
King's Birthday
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	Правильные ответы на задания
	Задание 1

Задание 2

Ответ 

Часть

1

2

3

4

5

6

 Заглавие

D
F
E
B
G
A
Задание 3

1. Ответ-False
2. Ответ-False
3. Ответ-False
4. Ответ-True
5. Ответ-True
6. Ответ-False
Задание 4

Ответ
Left- to leave

Were-to be

Was-to be

Had-to have

Slept-to sleep

Wore-to wear

Got-to get

Came-to come

Blew-to blow

saw-to see

could-can

Задание 5

Ответ: 

Short, small, hot ,clean, wonderful, good

Short-shorter- the shortest;

Small-smaller- the smallest;

Hot-hotter- the hottest;

Clean-cleaner-the cleanest;

Wonderful-more wonderful- the most wonderful;

Good-better-the best.

Задание 6

1. Americans;

2. religious;

3. important;

4. decorate;

5. green;

6. Irish.

Лишнее слово - costumes

Задание 7

1- holidays;

2- celebrate;

3- friendship;

4- greeting;

5- means;

6- decorate.

Задание 8

Задание 9

 Задание- написать домой открытку о своих впечатлениях о праздновании дня Гая Фокса. Варианты ответов у всех учащихся разные.

Задание 10

a)6; b) 9; c) 10; d)2; e) 1; f) 3; g)7; h) 4; i)5; j) 8.
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